
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 26. april 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 511
Som følge af bestemmelsen om tømning af markedet står tobaksproducenter til at skulle 
hjemtage mange tusinde tobaksprodukter med skrå og tobakspastiller fra markedet, selv 
om afgiftsniveauet på disse produkter er uændret efter det vedtagne lovforslag nr. L 
89 (folketingsåret 2021-22). Af forbrugersikkerhedshensyn må produkterne ikke udstyres 
med stempelmærker efter hjemtagningen, hvorfor tusindvis af funktionsdygtige produkter 
skal destrueres og erstattes af nye produkter påsat stempelmærke med præcis samme 
afgiftssats – blot for at blive sendt ud til butikkerne igen med det samme indhold. Hvad 
er ministerens kommentar til, at tusindvis af pakker røgfri tobaksprodukter står til at blive 
destrueret som følge af de vedtagne lov om afgift på nikotinprodukter, selv om afgiften på 
produkterne forbliver uændret?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kenneth Mikkelsen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kenneth.Mikkelsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anne Paulin
formand
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